
 1 

Protokół nr IX/2007 

z Sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

w dniu 25 października 2007 r. 

 
 

                 Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się w dniu 25 października  2007 r. 

o godz. 13
oo
 w sali Urzędu Gminy w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Stanisław Osiegłowski, który serdecznie 

powitał obecnych radnych a w imieniu Rady zaproszonych gości:  panią Marię Pierożyńską 

autorkę planu zagospodarowania przestrzennego gminy Krzemieniewo, Pana Andrzeja 

Pietrulę - Wójta Gminy, Ryszarda Patelkę - zastępcę wójta, panią Dorotę Andrzejewską – 

Skarbnika Gminy, Longinę Szulc – Sekretarza Gminy oraz Sołtysów (listy obecności 

stanowią załączniki nr 1 i 2  do protokółu).  

Przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 14 

radnych, zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie Przewodniczący zaproponował korektę do przesłanego wcześniej radnym 

projektu porządku obrad i prosił o dopisanie punktu 6a, dotyczącego podjęcia uchwały w 

sprawie podatku od środków transportowych. 

 

Po korekcie  porządek obrad przedstawia się następująco : 

 

1. Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji. 

2. Otwarcie obrad. 

3. Zgłaszanie interpelacji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Krzemieniewo dla wprowadzenia terenu usług, obiektów 
produkcyjnych, składów i magazynów w obrębie wsi Krzemieniewo 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 
2008 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
6 a. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia         
prowadzonych przez gminę przedszkoli publicznych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania dla 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach na terenie 
Gminy Krzemieniewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady 

Gminy Krzemieniewo do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika 
Gminy Krzemieniewo o obowiązku złożenia oświadczenia 
lustracyjnego. 
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       11. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia udziałów Samorządowego 
Funduszu Poręczeń Kredytowych sp.z.o.o. w Gostyniu 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 2007 r. 
13. Informacja Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy o złożonych 

oświadczeniach majątkowych. 
14. Informacja nt. przebiegu wyborów do Sejmu i Senatu ogłoszonych na 

dzień 21.10.2007 r. na terenie gminy Krzemieniewo 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne głosy i wnioski 

17.  Zakończenie. 

 

Uwag do proponowanego porządku  obrad  nie zgłoszono, przewodniczący przystąpił 

więc do jego realizacji. 

 

Ad.2. 

Protokół z ostatniej sesji został przyjęty bez uwag. 

Za przyjęciem protokołu z VIII sesji Rady Gminy głosowało 14 obecnych radnych, 

przyjęty więc został jednomyślnie. 

 

Ad.3. 

Interpelacje zgłosili : 

1. Radny Zbigniew Tomiński – prosił w imieniu mieszkańców Pawłowic o 

interwencję w PKP w sprawie udostępnienia podróżnym na stacji kolejowej 

pomieszczenia oraz toalety dla osób oczekujących na pociągi. Ponadto zapytał czy 

którakolwiek szkoła z terenu gminy występowała z wnioskiem o środki z rezerwy 

budżetowej. 

3. Radna Józefa Adamska– wnioskowała, aby przy drodze Oporówko - Lubonia 

zamontować barierki zabezpieczające a w Oporówku  przedłużyć rów kanalizacyjny. 

4. Radna Alina Wunsz – zgłosiła niebezpieczne zagłębienie przy studzience na drodze 

powiatowej (ul. Wiejska) w Krzemieniewie, które sprawia, że podczas opadów deszczu 

budynki są zalewane wodą przez przejeżdżające samochody. 

5. Radny Mirosław Krysztofiak – poinformował o niszczeniu drogi gminnej w 

Górznie - za posesją p. Wudarczaka, gdzie  droga zapada się na skutek przepływającej 

przez jezdnię wody. Ponadto zgłosił wniosek mieszkańców Górzna, aby  przy tzw. 

ślepej uliczce, gdzie nie ma możliwości zawracania pojazdami, rozważyć możliwość 

rozwiązania tego problemu. 

 

Ad.4. 

Przewodniczący poprosił panią Marię Pierożyńską  o przedstawienie projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
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przestrzennego gminy Krzemieniewo dla wprowadzenia terenu usług, obiektów 

produkcyjnych, składów i magazynów w obrębie wsi Krzemieniewo. 

Pani Maria Pierożyńska poinformowała radnych, iż uchwałą XXXIII/163/2006 z dnia 

12 października 2006 r. Rada Gminy uchwaliła przystąpienie do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Krzemieniewo. Przedmiotem zmiany jest wprowadzenie obszaru usług,, obiektów 

produkcyjnych, składów i magazynów w obrębie wsi Krzemieniewo. 

Wykonując postanowienia tej uchwały przystąpiono do sporządzenia projektu  zmiany 

studium oraz przeprowadzono procedurę określoną przepisami prawnymi o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. W toku sporządzania projektu zmiany studium 

zostały uwzględnione uwagi i wnioski wniesione przez organy i instytucje opiniujące. 

Nie zostały natomiast zgłoszone żadne uwagi ani wnioski w okresie wyłożenia projektu 

do publicznego wglądu. 

Celem zmiany jest umożliwienie powiększenia powierzchni terenów przeznaczonych 

na cele usługowe, składowe i produkcyjne, co pozwoli powinno sprzyjać m.in.  

pozyskaniu nowych inwestorów w gminie. 

Nadmieniła również , że uchwałą nr VIII/47/2007 z dnia 20 września 2007 r. Rada 

Gminy podjęła uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla przedmiotowego terenu. Warunkiem niezbędnym 

dla sporządzenia planu miejscowego jest wprowadzenie niniejszej zmiany studium. 

 

Radny Jacek Stawiński zapytał czy z omawianej działki będzie dostęp drogi krajowej. 

Wójt odpowiedział, że Krajowy Zarząd  Dróg nie przewiduje zjazdu z drogi krajowej w 

tym miejscu; na etapie zmiany studium nie ma jednak potrzeby zajmowania się tym 

problemem. Zostanie to z pewnością uszczegółowione w planie zagospodarowania 

przestrzennego. 

Ponieważ radni nie wnosili  innych uwag  do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych.  

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. 

Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości przedstawiła pani Skarbnik. 

Po przedstawieniu projektu w/w uchwały wywiązała się dyskusja. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Stawiński – poinformował, iż członkowie 

Komisji przyjęli stawki w zaproponowanej wysokości, poza stawką od 1 m
2
 gruntów 

pozostałych, którą  proponują zmniejszyć z 0,24 zł do 0,22 zł . 
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Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Józefa Adamska poinformowała, że członkowie 

jej komisji wnioskowali o zmniejszenie stawek podatku od 1 m
2
 powierzchni użytkowej 

budynków przeznaczonych na działalność gospodarczą z kwoty 15,20 do 15 zł, od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej pozostałych budynków z kwoty 5,10 zł do kwoty 4,70 zł. oraz 

od 1 m
2
 gruntów pozostałych z kwoty 0,24 zł do 0,22 zł.  

Radna Alina Wunsz, członek wspomnianej komisji podkreśliła, że np. stawka od 1 m
2
 

gruntów pozostałych – 0,22 zł skutkuje  6 zł za 1 ar.( 1 ar to 100 m
2 
) podwyżki w 

stosunku do roku 2007 , gdzie stawka wynosiła 0,16 zł i uważa, że jest to i tak bardzo 

wysoka stawka podatku. 

Radny Piotr Sikorski zapytał czy wykonano jakieś symulacje skutków tych podwyżek – 

o  ile zwiększy się budżet gminy na skutek wprowadzenia zaproponowanych stawek 

podatkowych. 

Pani Skarbnik przedstawiła taką analizę. 

Radny Zbigniew Tomiński, poinformował, że tak odczuwalne podwyżki w bieżącym 

roku są skutkiem lat poprzednich, kiedy stawki podnoszone były tylko minimalnie, i 

dodał, że jeżeli nie zrobi się tego w tym roku to z czasem będzie narastało 

prawdopodobieństwo wprowadzenia w przyszłości podwyżek coraz bardziej 

dotkliwych dla mieszkańców gminy. 

Po tej dyskusji Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i zrządził głosowanie nad przedłożonymi 

przez radnych propozycjami.  

Za obniżeniem stawki podatku od 1 m
2
 powierzchni użytkowej budynków lub ich 

części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej z kwoty 15,20 zł do 

kwoty 15,00 zł. głosowano następująco: za przyjęciem stawki obniżonej opowiedziało 

się 3 radnych, 11 radnych było przeciwnych. 

Za obniżeniem stawki od 1 m
2
 powierzchni użytkowej pozostałych budynków i ich 

części z kwoty 5,10 do kwoty 4,70 zł, głosowało 3 radnych 11 radnych  było 

przeciwnych. 

Za obniżeniem stawki od 1 m
2
 gruntów pozostałych z kwoty 0,24 zł do kwoty 0,22 zł 

głosowało 14 radnych. 

Wyniki tych głosowań sprawiły więc, że radni postanowili zmniejszyć stawkę podatku 

od pozostałych gruntów z pierwotnie proponowanej kwoty 0,24 do kwoty 0,22 zł. 

Pozostawiając pozostałe propozycje podatkowe bez zmian. 

Następnie Przewodniczący  poprosił panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały w 

sprawie podatku od nieruchomości, uwzględniającej przegłosowaną poprawką . 

 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 obecnych radnych, dwóch radnych wstrzymało 

się od głosowania. 
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Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokółu. 

 

Ad.6. 

Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawiła pani Skarbnik. 

Ponieważ radni nie podjęli dyskusji nad projektem, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. 

Za przyjęciem głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi zał. 

Nr 5 do protokółu. 

 

Ad. 6a. 

 Przewodniczący obrad poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu kolejnej 

uchwały . 

Pani Dorota Andrzejewska  przedstawiła projekt uchwały w sprawie podatku od 

środków transportowych. 

Również do tego projektu radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta i 

stanowi zał. Nr 6 do protokółu. 

 

Ad.7. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w prowadzonych przez 

gminę przedszkolach publicznych przedstawił Wójt Gminy. 

Wyjaśnił, że uchwała ta zostaje wywołana ponownie na dzisiejszej sesji ponieważ 

uchwałę, którą podjęła rada na ostatniej sesji została zakwestionowana przez Wojewodę 

Wielkopolskiego . Uchwała która jest proponowana Radzie dziś została przygotowana 

w sposób zgodny z życzeniami i zaleceniami Wojewody. 

Radny Zbigniew Tomiński poprosił o odczytanie rozstrzygnięcia Wojewody, co uczynił 

pan Wójt. 

Ponieważ innych uwag i pytań radni nie wnosili co do projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie . 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta i 

stanowi zał. Nr 7 do protokółu. 

 

Ad. 8 . 
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Przewodniczący poprosił również pana Wójta o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i przedszkolach na terenie gminy Krzemieniewo. 

Radna Alina Wunsz zapytała czy w regulaminie jest jakaś zmiana odnośnie dodatku za 

trudne warunki pracy. 

Wójt odpowiedział, że ten dodatek jest taki jak dotychczas i że zmiana dotyczy tylko 

dodatku funkcyjnego dla Dyrektorów Szkół. Poza tym regulamin nie zmienia się w 

stosunku do obowiązującego w ubiegłym roku. 

Radny J.Stawiński zapytał, czy regulaminu tego nie można uchwalić raz na kadencję 

rady czyli na 4 lata. 

Wójt odpowiedział, że istnieje wymóg prawny, by regulamin ten Rada uchwalała tylko 

na 1 rok kalendarzowy. 

Ponieważ innych pytań  ze strony radnych nie było, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych . 

Uchwała została przyjęta i stanowi zał. Nr. 8 do protokółu. 

 

Ad. 9. 

W kolejnym punkcie porządku obrad radna Alina Wunsz przedstawiła protokół z 

posiedzenia Zespołu Opiniującego Kandydatów na Ławników do Sądu Rejonowego w 

Gostyniu.( protokół stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu). 

Poinformowała o procedurze głosowania  - ponieważ głosowanie musi być tajne, należy 

powołać Komisję skrutacyjną do przygotowania kart i przeprowadzenia głosowania. 

Radny Z.Tomiński zaproponował, aby w skład Komisji Skrutacyjnej weszli członkowie 

Zespołu Opiniującego. Radni zaakceptowali tę propozycję. Członkowie Zespołu  

wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej.  

Komisja przygotowała karty do głosowania, które rozdano radnym i przeprowadzono 

głosowanie.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej p. A. Wunsz odczytała protokół 

Komisji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego  na ławnika do Sądu Rejonowego w 

Gostyniu została wybrana zwykłą większością głosów pani Lucyna Musielak. (protokół 

Komisji Skrutacyjnej stanowi zał. Nr 10 do protokółu) 

Następnie pani Sekretarz odczytała uchwalę w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego . 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą . Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta i stanowi zał. Nr 11 do 

protokółu. 
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Ad.10. 

 

Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Przewodniczacego Rady Gminy Krzemieniewo do powiadomienia Skarbnika i 

Sekretarza Gminy Krzermieniewo o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego. 

Ponieważ żadnych uwag nie zgłoszono, Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad 

uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych 1 radna wstrzymała się od głosowania. 

Uchwała została przyjęta i stanowi zał. Nr 12 do niniejszego protokółu. 

 

Ad. 11 . 

Uchwałę w sprawie objęcia udziałów Samorządowego Funduszu Poręczeń 

Kredytowych sp. z o.o. w  Gostyniu przedstawił p. Wójt. 

Radna A. Wunsz prosiła o wyjaśnienie zagadnienia poręczeń kredytowych. 

Wójt wyjaśnił, że poręczenia dotyczą małych i średnich przedsiębiorstw z terenu 

gminy. Fundusz ten będzie udzielał poręczeń tylko dla przedsiębiorstw z gmin, które  

wniosą swój udział do Funduszu. Dodał, że Fundusz nie udziela pożyczek a tylko 

poręcza udzielenie kredytu. 

Ponieważ innych pytań nie było, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad 

uchwałą. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, jedna radna wstrzymała się od 

głosowania. 

Uchwała została przyjęta i stanowi zał. Nr 13 do protokółu 

 

Ad.12. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007  

przedstawiła pani Skarbnik. 

Radny Jacek Stawiski zapytał, czy gmina otrzymała z budżetu państwa dotacje na 

wybory do parlamentu. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dotacje gmina otrzymała i że wprowadzono ją do budżetu 

Zarządzeniem Wójta jako dotacja celowa nie mogąca być przeznaczoną na 

jakiekolwiek inne cele.   

Innych pytań do projektu nie było wobec czego przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Za przyjęciem głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała 

została przyjęta i stanowi zał. Nr. 14 do protokółu. 

 

Ad.13. 
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Przewodniczący Rady złożył informację radnym nt. złożonych oświadczeń 

majątkowych. 

Poinformował, że wszyscy radni oświadczenia złożyli w wymaganym terminie i  że po 

przeprowadzeniu ich analizy merytorycznej i poprawności sporządzenia, nie stwierdził 

w nich nieprawidłowości i przekazał je do Urzędu Skarbowego do ponownej 

weryfikacji.  

Urząd Skarbowy dostrzegł drobne nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych 

dwóch radnych, które  zainteresowani już usunęli dokonując odpowiedniej autokorekty.  

Przewodniczący zaapelował do radnych, by przy sporządzaniu kolejnych oświadczeń, 

czynili to ze szczególną starannością. 

Również Wójt Gminy przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych 

złożonych przez kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy. 

Poinformował, że oświadczenia te były złożone w terminie i sporządzone prawidłowo. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jego oświadczenie majątkowe oraz 

oświadczenie majątkowe Wójta Gminy były analizowane przez Wojewodę i zostały 

przyjęte bez uwag.  

 

Ad.14.. 

Pani Sekretarz złożyła informacje nt. wyborów do sejmu i senatu ogłoszonych na dzień 

21 października 2007 r. 

Informacja ta stanowi zał. Nr 15 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.15. 

W kolejnym punkcie obrad Wójt odpowiedział na interpelacje. 

- w sprawie udostępnienia pomieszczenia i toalety na stacji PKP w Pawłowicach - 

Urząd będzie interweniował w PKP. 

- jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków dla szkół – gmina występuje o wszystkie 

możliwe środki i niektóre – często te, na które się najmniej liczy - udaje się otrzymać. 

Ostatnio np. Szkoła w Pawówicach i Drobninie otrzymały środki na monitoring. Nie 

udało nam się otrzymać środków na zakup nowego autobusu. A na te środki 

szczególnie liczyliśmy. 

- sprawa pasów na nowej drodze z Belęcina do Bojanic bedzie wyjaśniona z 

Powiatowym Zarządem Dróg, ale istnieje przepis prawny mówiący, że na drogach o 

szerokości poniżej 6 m nie można takich oznakowań na jezdni stosować. 

- Sprawa założenia barierek bezpieczeństwa koło stawu przy drodze Mierzejewo -

Lubonia będzie rozpatrzona i załatwiona pozytywnie, 

- w sprawie nieczystości w rowie kanalizacyjnym Urząd podejmie rozmowy z radą 

sołecką w Oporówku. 
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- Urząd wystąpi do Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie naprawienia zaniżenia jezdni 

przy studzience kanalizacyjnej. 

- przepust na drodze Górzno – Frankowa będzie wykonany. 

- wyjazd z tzw. ślepej uliczki w Górznie – Urząd podejmie próbę rozwiązania problemu 

wspólnie z Radą Sołecką. 

- uszkodzone kosze uliczne będą sukcesywnie naprawiane i wymieniane. 

 

W wolnych głosach i wnioskach Radny Zbigniew Tomiński poinformował, że w 

Pawłowicach zostały wyczyszczone przepusty i rowy, ale ziemia z tych rowów została 

tylko wyrzucona na pobocze i przy deszczach znowu spływa do studzienek. Ponadto 

poinformował, że w Pałowicach jest pęknięty dach na przystanku autobusowym, prosił 

o interwencję w tej sprawie u Policji, aby skutecznie wyszukiwała sprawców tego typu 

uszkodzeń.. 

Radny R.Sobecki poinformował o organizowanym przez Izbę Rolniczą w Lesznie 

wyjeździe na targi rolnicze do Hanoweru. Poruszył również sprawę spółki wodnej w 

Oporówku, której nie ma od kilku lat, co sprawia, że rolnicy w razie potrzeby prace 

melioracyjne musza wykonywać we własnym zakresie. 

Radny Tomiński zapytał dlaczego w Pawłowicach nie można założyć neostrady, gdzie 

tkwi przyczyna?. Prosił o interwencje w tej sprawie w Telekomunikacji. 

Radna Adamska zgłosiła uszkodzenie dachu na przystanku autobusowym w Lubonii – 

dach ten przecieka a z przystanku korzystają m.in. dzieci szkolne. 

Radny Zbigniew Ptak prosił o  naprawę części barierki przy stawie w Garzynie 

Radny Mirosław .Krysztofiak, zgłosił, że na plaży w Górznie została jeszcze sterta 

śmieci, po sezonie letnim. Prosił o ich usunięcie. 

 

Ad. p. 13.  

Innych spraw nie poruszano. Przewodniczący podziękował zebranym  za przybycie   

i o godz. 16
35 
 zamknął obrady. 

 
 

Protokółowała: 
 Przewodniczący 

Rady Gminy w Krzemieniewie 
 

 

 
(Bogusława Stróżyńska)  ( Stanisław Osięgłowski) 

 

 

 

 

 

 


